
    
REPUBLIKA HRVATSKA
OSJEČKO-BARANJSKA ŽUPANIJA
OPĆINA MARIJANCI
OPĆINSKO VIJEĆE

KLASA: 024-08/23-01/1
URBROJ: 2158-27-01-23-2
U Marijancima, 17. svibnja 2023. godine

 ZAPISNIK

Sa 14. sjednice Općinskog vijeća Općine Marijanci održane 17. svibnja 2023. godine s početkom u
19:00 sati.
Od vijećnika su 
prisutni:  Ana  Alšić,  Kruno  Belošević,  Josip  Dukmenić,  Davor  Jurkić,  Ivan  Mesaroš,  Nikola
Pandurić.
nisu prisutni:  Alen Babić, Samir Kovačević,  Ana Mužar Dubrović
,ostali  prisutni: Darko Dorkić – načelnik Općine Marijanci, Ivan Pandurić- pročelnik JUO, Ana
Prevolšek – zapisničar.
Predstavnici  medija:  Lidija Aničić,  Hrvatski radio Valpovština,  Radio Donji  Miholjac,  Snježana
Fridl
Sjednica je započela s radom u 19:05 sati.

Predsjednik Ivan Mesaroš pozdravlja sve nazočne i konstatira da je sjednici prisutno 6 od 9
vijećnika, te da postoji kvorum za donošenje odluka.

Predlaže  Anu  Prevolšek  za  zapisničarku,  te  Krunu  Beloševića  i  Davora  Jurkića  za
ovjerovitelje zapisnika, te na takav prijedlog nitko od nazočnih nije imao primjedbi.
Nadalje, predsjednik predlaže slijedeći:

Dnevni red

1. Usvajanje zapisnika sa 13. sjednice Općinskog vijeća (I. Mesaroš) 
2. a) Usvajanje Godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Općine Marijanci za 
2022. godinu (D. Dorkić) 
b) Usvajanje izvješća o ostvarenju Programa korištenja sredstava ostvarenih od 
zakupa, prodaje, prodaje izravnom pogodbom i davanja na privremeno korištenje 
poljoprivrednog zemljišta u vlasništvu Republike Hrvatske i koncesije na području 
Općine Marijanci za 2022. godinu (D. Dorkić) 
c) Usvajanje izvješća o stvarenju Programa utroška sredstava ostvarenih od 
šumskog doprinosa za 2022. godinu (D. Dorkić)
 d) Usvajanje izvješća o ostvarenju Programa javnih potreba u socijalnoj skrbi za 
Općinu Marijanci za 2022. godinu (D. Dorkić)
 e) Usvajanje izvješća o ostvarenju Programa javnih potreba u sportu za Općinu 
Marijanci za 2022. godinu (D. Dorkić)
 f) Usvajanje izvješća o ostvarenju Programa javnih potreba u predškolskom 
odgoju, školstvu i visokoškolskom obrazovanju za Općinu Marijanci za 2022. 
godinu (D. Dorkić) 



g) Usvajanje izvješća o ostvarenju Programa javnih potreba u vatrogastvu za 
Općinu Marijanci za 2022. godinu (D. Dorkić)
 h) Usvajanje izvješća o ostvarenju Programa javnih potreba u kulturi i društvenim
djelatnostima za Općinu Marijanci za 2022. godinu (D. Dorkić)
 i) Usvajanje izvješća o ostvarenju Programa gradnje objekata i uređaja 
komunalne infrastrukture za Općinu Marijanci za 2022. godinu (D. Dorkić)
 j) Usvajanje izvješća o ostvarenju Programa održavanja objekata i uređaja 
komunalne infrastrukture za Općinu Marijanci za 2022. godinu (D. Dorkić)

3. Donošenje Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o komunalnom redu (D. Dorkić), 
4. Donošenje Odluke o agrotehničkim mjerama i mjerama za uređivanje i održavanje 
poljoprivrednih rudina na području Općine Marijanci (D. Dorkić), 
5. Donošenje Odluke o nerazvrstanim cestama na području Općine Marijanci (D. 
Dorkić), 
6. Donošenje Odluke o proglašenju statusa nerazvrstane ceste-javnog dobra u općoj 
uporabi u Poduzetničkoj zoni Črnkovci (D. Dorkić), 
7. Donošenje Programa dodjele potpora male vrijednosti obrtnicima sa područja 
Općine Marijanci (D. Dorkić), 
8. Donošenje Odluke o uvjetima raspolaganja zemljištem u Poduzetničkoj zoni 
Črnkovci (D. Dorkić) 
9. Usvajanje Polugodišnjeg izvješća o radu načelnika Općine Marijanci za razdoblje 
1.7.- 31.12.2022. godine (D. Dorkić)
10. Vijećnička pitanja i razno 

Predsjednik otvara raspravu na predloženi Dnevni red, budući da iste nije bilo, poziva na glasanje, 
te konstatira kako se Dnevni red za 14. sjednicu  usvaja sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 1.
Predsjednik otvara raspravu u svezi Zapisnika sa 13. sjednice Općinskog vijeća, a budući da iste 
nije bilo, poziva na glasanje, te konstatira da je:

Zapisnik sa 13. sjednice Općinskog vijeća –  usvojen sa 6 glasova ZA.

Ad 2. a.) 
Pod ovom točkom je izvjestio načelnik Darko Dorkić koji izlaže godišnji izvještaj o izvršenju 
proračuna. Načelnik pojašnjava prihodovnu stranu, te ističe kako je ukupan prihod u 2022. godini 
iznosio 11.242.055,07 kn od toga prihodi poslovanja iznose 8.545.099,76 kn, a prihodi od prodaje 
nefinancijske imovine 2.696.955,31 kn, što bi u postotcima značilo da je proračun ostvaren u 
odnosu na planirano ukupno 87,24 %. Ukratko što se tiče prihodovne strane, razlika u neostvarenju 
se uglavnom odnosi na dvije stavke, a to je zaduženje koje nije ostvareno, te povrat sredstava iz EU,
odnosno isplata za projekt dječji vrtić Marijanci nije realizirana. Nadalje, ističe prihode koje su se 
povećali u odnosu na prethodnu godinu, odnosno planirano (prihod od poreza, prihod od prodaje 
nekretnina, naknada od naftne rente, šumski doprinos itd.) Što se tiče rashodovne strane, istaknuo je
kako isti iznose ukupno 12.660.347,67, od toga rashodi poslovanja 5.875.407,45 kn, a rashodi za 
nabavu nefinancijske imovne 2.117.874,89, izdaci za otplatu zajmova 4.667.065,53 kn. 
Najznačajniji iznos u protekloj godini je išao za kreditne obveze u iznosu od 4.667.065,53 kn. 
Završena investicija parkiralište Marijanci, projekt sunčana elektrana, sufinanciranje rada dječjeg 
vrtića, projekt kanalizacije Črnkovci, krak ceste u poduzetničkoj zoni Črnkovci. Zaključno ističe 
kako rezultat poslovanja u 2022. godini zaključno s 31.12.2022 iznosi -279.767,94 kn. Budući da se
više nitko nije javio za raspravu predsjednik zatvara istu, te poziva na glasanje i konstatira kako je

Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Marijanci za 2022. godinu usvojen sa 5 glasova 
ZA i 1 glas SUZDRŽAN.



Ad 2. b.)
Pod ovom točkom izvještava načelnik Darko Dorkić koji pojašnjava kako su Prihodi od prodaje, 
koncesije i zakupa poljoprivrednog zemljišta u vlasništvu Republike Hrvatske planirani u proračunu
Općine Marijanci za 2022. godinu u ukupnom iznosu od 1.092.000,00 kn, a ostvareni su u iznosu 
938.605,08 kn.
Predsjednik otvara raspravu, na koju se javlja vijećnik Josip Dukmenić koji govori kako je 
sramotno da se ovaj prihod u većem dijelu, odnosno u iznosu od 642.594 kn utrošio na otplatu 
zajma, te što je općina poduzela za naplatu svojih potraživanja za komunalnu naknadu, što je ujedno
i zakonska obveza.
Načelnik odgovara kako je ovo izvješće o ostvarenju, te su sredstava utrošena prema planu koji je 
usvojen, također što se tiče potraživanja za komunalnu naknadu ističe kako se taj posao odrađuje, te
kako u potraživanjima stoji i iznosi koji su nenaplativi, te kako tu ima svega i ovrha i tužbi i slično.
Vijećnik Josip Dukmenić ističe kako se vjerojatno ne radi kako bi se trebalo raditi s obzirom da su 
se potraživanja povećala u odnosu na prošlu godinu, te ponovno upućuje kritiku da se prihod od 
zakupa troši na otplatu zajmova, a određene ceste koje vode do njiva nisu prohodne i održavane. 
Također kako je zakonom propisano na što se taj prihod troši, a to je područje poljoprivrede.
Budući da se više nitko nije javio za raspravu predsjednik zatvara istu, te poziva na glasanje i 
konstatira kako se:

Izvješće o ostvarenju Programa korištenja sredstava ostvarenih od zakupa, prodaje, prodaje 
izravnom pogodbom i davanja na privremeno korištenje poljoprivrednog zemljišta u vlasništvu 
Republike Hrvatske i koncesije na području Općine Marijanci za 2022. godinu usvaja sa 5 glasova
ZA i 1 glas PROTIV.

Ad 2. c.)
Pod ovom točkom je Načelnik je izvjestio kako je Program utroška sredstava od šumskog doprinosa
za 2022. godinu planiran u iznosu od 150.000,00 kn, a ostvaren je u iznosu od 132.829,49 kn. 
Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio, zatvara istu, te poziva na glasanje i 
konstatira kako se:

Izvješće o ostvarenju Programa utroška sredstava ostvarenih od šumskog doprinosa za 2022. 
godinu usvaja sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 2. d.)
Pod ovom točkom je Načelnik je izvjestio kako je Program javnih potreba u socijalnoj skrbi za 
2022. godinu planiran u iznosu od 325.000,00 kn, a ostvaren je u iznosu od 259.835,34 kn. 
Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio, zatvara istu, te poziva na glasanje i 
konstatira kako se:

Izvješće o ostvarenju Programa javnih potreba u socijalnoj skrbi za Općinu Marijanci za 2022. 
godinu usvaja sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 2. e.)
Pod ovom točkom je Načelnik je izvjestio kako je Općina Marijanci planirala financirati javne 
potrebe u sportu financijskim sredstvima iz proračuna Općine Marijanci za 2022. godinu u iznosu 
od 450.000,00 kuna, te je ostvareno 449.000,00 kuna. Predsjednik otvara raspravu, na istu se javlja 
vijećnik Josip Dukmenić koji kritizira način izvještavanja, jer ako je udrugama zakonom propisana 
obveza izvjestiti davatelja sredstava , mišljenja je da bi vijeće trebalo dobiti na uvid izvještaj o 
financiranju udruga prije usvajanja godišnjeg izvještaja. Nadalje, postavlja pitanje da li se sastao 
Odbor za sport prije ovog vijeća da razmotri ovakvo izvješće.



Predsjednik Ivan Mesaroš komentira kako je on prošle godine tražio izvješće, te je ista dobio na 
uvid, a za odbor za sport odgovara da ne zna da li je predsjednik zatražio izvješća.
Nastavno, vijećnik Josip Dukmenić odgovara kako kao vijećnici ne bi trebali to pitati, već bi trebali 
kao vijeće biti redovno izvještavani.
Načelnik odgovara da nema nikakvih tajni, te da su sve udruge održale godišnje skupštine koje su 
bile javne, te je svatko mogao doći i čuti izvješća o radu i kako nema potrebe za konstantnim 
aludiranjem na to da se nešto taji.
Vijećnik Josip Dukmenić odgovara kako je i prošle godine bilo govora o tome i kako je jedino 
nedostajalo izvješće Vatrogasne zajednice, stoga i dalje ostaje pri tome da se vijeće treba izvjestiti o 
trošenju dodijeljenih sredstava.
Budući da se više nitko nije javio za raspravu, Predsjednik zatvara istu, te poziva na glasanje i 
konstatira kako se:

Izvješće o ostvarenju Programa javnih potreba u sportu za Općinu Marijanci za 2022. godinu 
usvaja sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 2. f.)
Pod ovom točkom Načelnik je izvjestio kako je Program javnih potreba u predškolskom odgoju, 
školstvu i visokoškolskom obrazovanju za Općinu Marijanci za 2022. godinu planiran u iznosu od 
1.382.400,00 kuna, a ostvaren u iznosu od 1.366.397,58 kuna Predsjednik otvara raspravu, a budući
da se nitko nije javio, zatvara istu, te poziva na glasanje i konstatira kako se:

Izvješće o ostvarenju Programa javnih potreba u predškolskom odgoju, školstvu i visokoškolskom 
obrazovanju za Općinu Marijanci za 2022. godinu usvaja sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 2. g.)
Pod ovom točkom Načelnik je izvjestio kako je Program javnih potreba u vatrogastvu za 2022. 
godinu planiran u iznosu od 265.000,00 kn, a ostvaren je u iznosu 265.000,00 kn. Načelnik, 
nastavno na kritiku iz točke 2.e, govori da se vjerojatno odnosi i na ovu točku, te neka se izvješće 
pripremi za slijedeću sjednicu. Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio, zatvara 
istu, te poziva na glasanje i konstatira kako se:

Izvješće o ostvarenju Programa javnih potreba u vatrogastvu za Općinu Marijanci za 2022. 
godinu usvoja sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 2. h.)
Pod ovom točkom Načelnik je izvjestio kako je Program javnih potreba u kulturi i društvenim 
djelatnostima za 2022. godinu planiran u iznosu od 165.000,00 kn, a ostvaren je u iznosu od 
165.000,00 kn. Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio, zatvara istu, te poziva 
na glasanje i konstatira kako se:

Izvješće o ostvarenju Programa javnih potreba u kulturi i društvenim djelatnostima za Općinu 
Marijanci za 2022. godinu usvaja sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.



Ad 2. i.)
Pod ovom točkom Načelnik je izvjestio kako je Program gradnje objekata i uređaja komunalne 
infrastrukture za 2022. godinu planiran u iznosu od 668.300,00 kn, a ostvaren je u iznosu od 
636.846,97 kn. Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio, zatvara istu, te poziva 
na glasanje i konstatira kako se:

Izvješće o ostvarenju Programa gradnje objekata i uređaja komunalne infrastrukture za Općinu 
Marijanci za 2022. godinu usvaja sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 2. j.)
Pod ovom točkom Načelnik je izvjestio kako je Program održavanja objekata i uređaja komunalne 
infrastrukture za 2022. godinu planiran u iznosu od 447.000,00 kn, a ostvaren je u iznosu od 
379.392,11 kn. Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio, zatvara istu, te poziva 
na glasanje i konstatira kako se:

Izvješće o ostvarenju Programa održavanja objekata i uređaja komunalne infrastrukture za 
Općinu Marijanci za 2022. godinu usvaja sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 3.
Pod ovom točkom Načelnik je predložio Odluku o izmjeni i dopuni komunalnog reda Općine 
Marijanci, te obrazložio kako je sukladno članku 104, st. 4 Zakona o komunalnom gospodarstvu 
propisano da se odlukom o komunalnom redu  mora osigurati mogućnost korištenja površina javne 
namjene na način koji omogućava kretanje osoba s posebnim potrebama. Budući da važećom 
Odlukom o komunalnom redu Općine Marijanci nisu propisane navedene odredbe, ovim izmjenama
se usklađuje važeća Odluka sa zakonom.
Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio poziva na glasanje, te konstatira kako je

Odluka o izmjeni i dopuni Odluke o komunalnom redu– usvojena sa 6 glasova ZA.

Ad 4.
Pod ovom točkom izvještava Načelnik koji predlaže donošenje Odluke o agrotehničkim mjerama i 
mjerama za uređivanje i održavanje poljoprivrednih rudina na području općine Marijanci. 
Pojašnjava kako se ovom Odlukom propisuju agrotehničke mjere poljoprivrednog i drugog 
zemljišta koje se koristi kao poljoprivredno zemljište u Općini Marijanci u slučajevima kada bi 
propuštanje tih mjera nanijelo štetu, onemogućilo ili smanjilo poljoprivrednu proizvodnju. Odluka 
se sastoji od : I. Općih odredbi, II. Agrotehničkih mjera, III. Mjera za uređivanje i održavanje 
poljoprivrednih rudina, IV. Mjere zaštite od požara, V. Nadzor, VI. Kaznene odredbe. Također 
napominje da s obzirom da Općina nema komunalnog redara u odluci stoji da nadzor vrši JUO, 
Također napominje da na području općine ima gotovo 100 km raznih puteva i da je svjestan da neki 
ne udovoljavaju ovim propisanim uvjetima, ali i da je plan u narednom razdoblju uređivati više, ali i
zaposliti komunalnog i poljoprivrednog redara.
Predsjednik otvara raspravu, na koju se javlja vijećnik Josip Dukmenić koji komentira 
zapošljavanje poljoprivrednog i komunalnog redara na način da je to nelogično s obzirom na 
činjenicu da se prihod od zakupa troši na kredit, umjesto na čišćenje i uređivanje puteva. Budući da 
se više nitko nije javio na raspravu, predsjednik zatvara istu, te poziva na glasanje i konstatira kako 
je:

Odluka o agrotehničkim mjerama i mjerama za uređivanje i održavanje poljoprivrednih rudina na 
području Općine Marijanci– usvojena sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.



Ad 5.
Načelnik je pod navedenom točkom predložio donošenje nove Odluke o nerazvrstanim cestama na 
području Općine Marijanci. Pojašnjava kako se Odlukom propisuje održavanje, građenje, 
rekonstrukcija, mjere zaštite i provođenja nadzora nad nerazvrstanim cestama na području općine. 
Predsjednik otvara raspravu na koju se javlja vijećnik Josip Dukmenić, koji se osvrnuo na članak 
10. Odluke koji propisuje da je zabranjeno izvoditi bilo kakve radove ili radnje na cesti, a s druge 
strane pojedine ceste nisu uopće prohodne.
Načelnik odgovora kako stanje i nije baš toliko loše, te je svjestan da su neke uređene više, neke 
manje, ali siguran je da su sve važnije prohodne.
Budući da se nitko više nije javio na raspravu, predsjednik zatvara istu, te poziva na glasanje i 
konstatira kako je

Odluka o nerazvrstanim cestama na području Općine Marijanci – usvojena sa 5 glasova ZA i 1 
glas SUZDRŽAN.

Ad 6.
Pod ovom točkom Načelnik je predložio Odluku o proglašenju statusa nerazvrstane ceste – javnog 
dobra u općoj uporabi u Poduzetničkoj zoni Črnkovci, pojasnio je kako se predloženom odlukom 
utvrđuje status nerazvrstane ceste – javnog dobra u općoj uporabi u neotuđivom vlasništvu Općine 
Marijanci novoformirana katastarska čestica 370/29, k.o. Črnkovci, a sukladno prijedlogu 
parcelacije putne mreže u Poduzetničkoj zoni Črnkovci. Načelnik pojašnjava kako bi zbog veličine 
parcela koje imamo u zoni mogli biti zanimljivi investitorima, te kako će se prema potrebama i 
davanju parcela graditi infrastruktura, te da će se ići po redu.
Predsjednik otvara raspravu, na istu se javlja vijećnik Josip Dukmenić kojeg zanima što je s 
česticama u zoni koje su u državnom vlasništvu.
Načelnik odgovara kako je održan sastanak, te su ponovno poslani svi papiri u Ministarstvo, te kako
su tražene i neke nadopune i kako se čeka odgovor.
Budući da se nitko više nije javio na raspravu, predsjednik zatvara istu, te poziva na glasanje i 
konstatira kako je

Odluka o proglašenju statusa nerazvrstane ceste-javnog dobra u općoj uporabi u Poduzetničkoj 
zoni Črnkovci– usvojena sa 6 glasova ZA.

Ad 7.
Pod ovom točkom Načelnik je predložio donošenje Programa dodjele potpore male vrijednosti 
obrtnicima sa područja Općine Marijanci. Pojasnio je kako će se temeljem ovog Programa 
dodjeljivati potpore male vrijednosti u obliku subvencije nabave opreme neophodne za razvoj i 
modernizaciju proizvodnih procesa i pružanje usluga obrtnika sa područja općine. Pojedinom 
korisniku se može dodijeliti samo jedna potpora po javnom pozivu, a prihvatljivim troškom na 
temelju kojeg se dodjeljuje subvencija, smatra se nabava opreme pojedinačne vrijednosti veće od 
200,00 eura, a uz nabavku opreme prihvatljiv trošak je i prijevoz nabavljene opreme, te instalacija 
opreme. Intezitet potpore je do 50 % vrijednosti nabavljene opreme, sukladno ovom programu, a 
maksimalno do 500,00 eura po jednom korisniku. Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko 
nije javio poziva na glasanje, te konstatira kako je

Program dodjele potpora male vrijednosti obrtnicima sa područja Općine Marijanci – usvojen sa 
6 glasova ZA.



Ad 8.
Pod ovom točkom načelnik je predložio donošenje Odluke o uvjetima raspolaganja zemljištem u 
poduzetničkoj zoni Črnkovci kojom se određuju uvjeti raspolaganja ukupnim fondom raspoloživog 
građevinskog zemljišta za investiranje u Poduzetničkoj zoni Črnkovci. Odlukom se propisuje da 
prodaji zemljišta poduzetničke zone prethodi sklapanje ugovora o pravu građenja na rok od 3 
godine u kojem investitor navedeno zemljište mora staviti u funkciju. Za vrijeme trajanja prava 
građenja investitor u prvoj godini ne plaća naknade u drugoj godini 0,05 eur po m2, u trećoj godini 
0,10 eur po m2. Po stavljanju zemljišta u funkciju odnosno ishođenjem uporabne dozvole , 
investitor stječe pravo otkupa zemljišta po procijenjenoj vrijednosti istoga prije sklapanja ugovora o
pravu građenja. Načelnik pojašnjava kako je prethodna Odluka koja je bila na snazi nije bila 
provediva, te ju je nužno bilo uskladiti sa zakonom .
Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio poziva na glasanje, te konstatira kako je

Odluka o uvjetima raspolaganja zemljištem u Poduzetničkoj zoni Črnkovci– usvojena sa 6 glasova
ZA.

Ad 9.
Pod ovom točkom načelnik je iznio svoje polugodišnje izvješće o radu za razdoblje od 01.07 do 
31.12.2022. godine u kojem se osvrnuo na sve aktivnosti koje su se događale u navedenom periodu.
Predsjednik otvara raspravu, a budući da se nitko nije javio poziva na glasanje, te konstatira kako je

Zaključak o usvajanju Polugodišnjeg izvješća o radu načelnika Općine Marijanci za razdoblje 
1.7.- 31.12.2022. godine  – usvojen sa 5 glasova ZA i 1 glas SUZDRŽAN.

Ad 10.
Predsjednik otvara raspravu pod točkom Vijećnička pitanja i razno.

Budući da se nitko nije javio za raspravu predsjednik Ivan Mesaroš je zaključio 14. sjednicu 
Općinskog vijeća Općine Marijanci u 20:30 sati.

Zapisnik sastavila:
Ana Prevolšek

Ovjerovitelji zapisnika

Kruno Belošević

Davor Jurkić

PREDSJEDNIK  VIJEĆA
Ivan Mesaroš, mag.oec, v.r.


